凡　　　例

一、本公務統計旨在陳示中華民國重要衛生施政成果，並提供政府施政及學術研究之參考，凡與衛生有關資料均廣為蒐集刊入。

二、本公務統計含提要分析及統計表。內容分：1.衛生統計指標 2.國民醫療保健支出 3.醫政 4.保健 5.疾病管制 6.藥政 7.食品衛生 8.其他等。

三、本公務統計資料係依據行政院衛生署及所屬機關、二十三縣市衛生局((含金門、連江縣)、臺北市政府衛生局、高雄市政府衛生局各業務單位編報之報告及取自各有關機關出版之統計書刊彙編而成。

四、死亡原因於民國七十年起係根據世界衛生組織1975年修訂之「國際疾病、傷害及死因分類表」分類標準。以前則係根據1948年、1955年及1965年之標準為之。

五、本公務統計所用時期稱「年」者為歷年，自當年一月一日至十二月三十一日止，稱「年底」者指當年12月底。

六、本公務統計所用符號代表意義如下：「－」表示無數字，「…」表示數字不明，「０」表示有數字而不足一單位。

七、各表資料來源或必須說明者，均於表下端註明之。

八、本公務統計單位除自然單位外，一律採用公制。

九、本公務統計為便於國際參考並促進統計資料之國際交流起見，一律中英對照。

十、統計資料事後常有修正，本公務統計所載數字如有與前期不符者，應以本期數字為準。

Explanatory Notes

1.The main purpose on Health and Vital Statistics is to record important health activities of the Republic of China and to present various health and vital statistics for the reference of governmental administrations and academic research institutions.

2.This publication contains brief analyses and statistical tables. General Health Statistics  consists of : 1.Health Statistical Indices ; 2.National Health Expenditure ; 3.Medical Affairs; 4.Health Promotion and Protection ; 5.Communicable Disease Control ; 6.Pharmaceutical Affairs ; 7.Food Sanitation; and 8.others. 

3.The major sources of these statistics are derived from reports of the Department of Health, the Executive Yuan, 23 County & City Health Department, the Taipei City Health Depart-ment and the Kaohsiung City Health Department. Some of the data come from publications by concerned organizations.

4.The classification of causes of death after 1981 in made according to the Revision of 1975 International Statistical Classification of Disease, Injuries and Causes of Death published by the World Health Organization. Data before 1980 are Classified by the 1948, 1955 and 1965 editions.

5.The year referred in the statistics is for the calendar year, beginning on Ist January and ending on 3Ist December of each year. Year-end refers to the end of December.

6.Signs such as “-“, “…”and “0” stand for “Nil”, “Unknown” and “Quantity smaller than the basic unit” respectively.

7.Necessary explanatory notes or remarks and sources are given in footnotes.

8.With the exception of some natural units, all units used in the statistics are the metric system.

9.In order to facilitate inter-comparison of statistical data between nations, this publication is prepared bilingually.

10.Statistical figures are usually subject to revision. In case any figure being different from those appeared in previous editions, figures in this edition are preferable.
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